
 
 

PRECS I PREGUNTES PLE ORDINARI 16/07/2020 
 

1) Sobre l’impacte econòmic de la COVID a l’Ajuntament de Riudoms 
 
Ens trobem a més de meitat d’any i suposem que les partides que no s’han gastat a                 
causa de la COVID podran anar destinades a d’altres coses que no estaven             
previstes abans. També suposem que a aquestes alçades l’equip de govern ja deu             
estar treballant en aquesta redistribució.  

 
Preguntes: 

 
Voldríem conèixer dades quantitatives (malgrat siguin aproximades) sobre: 

 
- L’increment de despeses sobrevingudes per fer front i adaptar-se a les           

necessitats actuals (àmbit sanitari, laboral, assistencial, educatiu, etc.) 
 

- El descens d’ingressos degut a suspensió del cobrament d’impostos i          
concessions municipals. 
 

- L’estalvi econòmic degut a la suspensió d’activitats de caràcter públic i que            
no estan previstes de reprendre durant el 2020. 
 

- Disponibilitat de liquiditat a la Tresoreria de l’Ajuntament per fer front a            
pagaments i retorns de fiances. 
 

- Recursos econòmics que es poden destinar a l’aplicació de mesures de           
recuperació per alleugerir l’impacte econòmic a les famílies, comerços i altres           
empreses. 

 
Precs: 
 

- Demanem que es comparteixi amb tots els grups polítics i amb la ciutadania,             
la intenció de l’equip de govern sobre com redistribuir el pressupost.           
Demanem també formar part de les decisions per tal de, entre tots, pensar             
allò que és més prioritari 
 

- Alhora, creiem que és una oportunitat perquè la ciutadania pugui dir-hi la            
seva mitjançant canals de participació. 

 
2) Sobre el Pla d’Inversions 2020 tenint en compte l’impacte de la COVID a 

l’Ajuntament de Riudoms 
 



 
 

 
Preguntes: 

 
Tenint en compte l’afectació de la COVID, és evident que el Pla d’Inversions previst              
per l’any 2020 s’haurà de modificar. 
 

- Quines inversions es consideren prioritàries i s’intentaran executar durant         
l’any 2020? 
 

- Quines inversions no es realitzaran o bé es posposaran? 
 

- Es realitzarà alguna inversió que no estava prevista al Pla d’Inversions 2020?            
En cas afirmatiu, quines són aquestes inversions i quin és el cost estimat? 

 
3) Sobre l’organització de l’Escola de Lleure 

 
L’edició d’enguany de l’Escola de Lleure ha estat protagonitzada per un canvi de 
treballadors i treballadores que l’Ajuntament no va informar públicament quan es van 
anunciar les inscripcions. 

 
Preguntes: 

 
- Per quin motiu s’ha decidit utilitzar personal intern de l’Ajuntament          

(monitoratge del Servei de Menjador i educadores de la Llar d’Infants) per a             
dur a terme el casal d’estiu? L’Ajuntament és conscient que per organitzar            
l’Escola de Lleure es necessita personal especialitzat en el Món del Lleure? 
 

- Segons la nostra opinió, les treballadores de l’Ajuntament han assumit un           
canvi de funcions que no els correspon. Ens poden confirmar si aquest canvi             
de funcions del personal de l’Ajuntament compleix tots els requeriments          
legals vers els drets dels treballadors?  
 
En cas afirmatiu, per quin motiu s’ha decidit que aquestes treballadores           
s’hagin incorporat a l’Escola de Lleure i no hagin continuat preparant la Llar             
d’Infants per al curs vinent? 
 
Si s’hagués donat la casuística, l’Ajuntament s’hagués plantejat incorporar         
aquestes mateixes treballadores a altres tasques igualment essencials, com         
per exemple, la Brigada Municipal i/o altres necessitats sobrevingudes, o bé           
l’assignació a l’Escola de Lleure s’ha fet únicament sota el suposat pretext            
que treballen amb “infants”? 
 



 
 

- Per què no s’han anunciat ni establert preus adaptats a famílies amb            
dificultats econòmiques, precisament aquest any que hi ha més gent que ho            
podria necessitar? 
 

- Per què no s’ha comptat amb la resta de grups polítics a l’hora de prendre               
aquestes decisions? La CUP va enviar (al mes d’abril) diverses propostes a            
l’equip de govern per tal d’evitar imprevistos i dificultats logístiques durant           
l’organització de les activitats de lleure. 

 
 

4) Sobre les accions dedicades als sectors econòmics perjudicats per la COVID 
 

Preguntes: 
 

- A banda de la partida de 45.000€ per als comerços del poble, es té previst 
destinar alguna partida més en ajudes a comerços i autònoms? 
 

- Aprofitant la ràpida adaptació de molts comerços, l’Ajuntament té previst          
oferir formació específica i dotar d’una línia d’ajuts per a la digitalització del             
comerç local (pàgina web, xarxes socials, comerç electrònic, tècniques per          
millorar l’organització interna, etc.)? 

 
- Quines altres accions estan previstes a curt termini per fomentar la promoció 

del comerç local i de proximitat? 
 

- L’Ajuntament té previst establir plans d’ocupació al municipi amb 
col·laboració amb el Servei d’Ocupació de Catalunya (SOC) per tal de 
contrarestar l’augment de la situació d’atur que afecta als ciutadans de 
Riudoms? 

 
5) Sobre habitatge i subministraments bàsics 

 
Preguntes: 

 
- L’Ajuntament té previst establir un servei d’assessorament energètic per a les 

famílies amb dificultats econòmiques?  
 
Aquesta, juntament amb l’habitatge, és una problemàtica habitual de les famílies 
degut a la impossibilitat de pagar les factures de subministraments i/o el lloguer. 
 



 
 

- L’Ajuntament disposa d’algun tipus de “bo social” en el servei d'abastament d’aigua            
potable tal i com tenen altres pobles de la comarca? En cas negatiu, està previst               
crear-lo properament? 

 
6) Sobre violència masclista 

 
 

- Tenint en compte la delicada situació que es va viure durant el confinament, es té 
coneixement que s’hagin produit casos de violència masclista, o fins hi tot un 
augment d’aquests casos a Riudoms? 

 
7) Sobre els successos del divendres 3 de juliol 

 
Sense justificar la conducta irresponsable d'algunes persones assistents,        
considerem que l’actuació policial del cos de Mossos d’Esquadra va ser           
desproporcionada. A més, es van realitzar una sèrie d’identificacions i registres per            
motius estètics, corredisses, cops de porra, una detenció i alguns ferits. 
 
Tractant-se d’una data assenyalada, i amb el coneixement que hi havia iniciatives            
programades que s’havien fet públiques, considerem que l’Ajuntament de Riudoms          
hauria hagut de fer una tasca extraordinària de prevenció, conscienciació i mediació            
amb els i les assistents per tal d’evitar mals majors. 

Preguntes: 

- Per quin motiu es va produir l’actuació policial dels Mossos d’Esquadra, tenint            
en compte que segons la informació de diversos testimonis, malgrat que           
l’aglomeració de persones es va iniciar al capvespre, els cossos de seguretat            
no van acudir als llocs dels fets fins passada la mitjanit, moment en què es va                
dur a terme l’actuació policial? És a dir, segons testimonis 

- Quins protocols de mediació es segueixen habitualment per tal de dissuadir a            
un grup nombrós de persones d’una activitat no permesa? Es van aplicar            
durant la nit del 3 de juliol? 

- Després d’aquesta actuació i els fets viscuts, la Regidoria de Seguretat ha            
realitzat una valoració dels fets? En cas afirmatiu, quines conclusions n’ha           
obtingut? 

Amb la següent pregunta, no volem vincular aquesta problemàtica amb el col·lectiu            
de Quintos, tot i que aquests estaven realitzant una trobada propera als llocs dels fets: 

- És cert que el col·lectiu de Quintos va demanar un espai municipal a             
l’Ajuntament per tal de realitzar la trobada que finalment es va realitzar a             
través d’una iniciativa privada? En cas afirmatiu, per quin motiu se’ls va            



 
 

denegar la petició tenint en compte que recentment s’han organitzat altres           
actes públics en espais municipals? 

Precs: 
 

- Demanem que l’Ajuntament millori les tasques de prevenció i conscienciació 
per evitar situacions similars que es puguin produir en locals d’oci o 
esdeveniments futurs. 

 
8) Sobre temes relacionats amb Educació 

 
Durant el confinament, un dels temes més important ha sigut el de l’educació pública 
i com s’havia i s’ha gestionat tot plegat. Els curs escolar ja s’ha acabat i no s’ha fet 
cap Consell Escolar Municipal de tancament de curs, que hauria de servir per 
començar a planificar el vinent (tenint en compte un possible rebrot).  

 
Precs: 
 

- Demanem que es convoqui el Consell Escolar Municipal tal i com vam ja vam 
demanar a la regidoria per correu electrònic fa diverses setmanes. 

 
Preguntes: 

 
- S’ha fet un seguiment amb col·laboració a les escoles i instituts de les 

famílies que tenen mancances d’accés a internet o de dispositius electrònic? 
Quines conclusions n’extreu el govern municipal sobre l’estat d’aquesta 
qüestió? 
 

- Quan i com tenen previst convocar el proper Consell Escolar Municipal? Per 
quin motiu no s’ha convocat la sessió ordinària del mes de juny? 

 
 

9) Sobre els decrets de Presidència 
 
Decret #595 a #608 
 
Observem que darrerament s’han signat molts decrets en relació a procesos de 
liquidació dels rebuts d'aigua i brossa on el titular era erroni. Per quin motiu està 
succeint això de forma tant freqüent? 
 
Decret #611 
 



 
 

No hem demanat una ampliació de la documentació, però senzillament voldríem 
saber per quin motiu l’Ajuntament ha de retornar amb interessos l’import d’una 
sanció de 30.000€ per una suposada infracció urbanística. 
 
Decret #621 
 
En relació a l’aprovació del padró de la taxa per la prestació del servei de gestió de 
residus d'habitatges situats en sòl no urbanitzable, i atès que hem rebut queixes             
d’alguns veïns que malgrat pagar els impostos a Riudoms han de dipositar les             
escombraries en contenidors d’altres municipis propers. 
 
Voldríem que des de la regidoria de Serveis Públics se’ns enviï un mapa de              
zonificació dels indrets on poden llençar les escombraries els disseminats. 


